
Protokół Nr XV/2020 
z XV sesji VIII kadencji Rady Gminy Adamów 

odbytej w dniu 30 lipca 2020 r. 

XV sesja VIII kadencji Rady Gminy Adamów odbyła się w sali narad Urzędu Gminy Adamów. 
Sesję rozpoczęto o godz. 9:15, a zakończono o godz. 11:45 
Bożena Skiba - przewodnicząca obrad. 
Adam Walczak - protokolant. 

Radni obecni: 

1. Pani Chmiel Joanna Barbara 8. Pan Lewusz Mirosław Paweł 
2. Pan Grela Krzysztof Dariusz 9. Pani Michałuszko Tomasz Marek 
3. Pan Kawałko Jan Henryk 10. Pani Polakowska Urszula Mariola 
4. Pan Komisarczuk Dariusz Wiesław 11. Pani Skiba Bożena Ela 
5. Pan Kostrubiec Piotr 12. Pan Słota Katarzyna 
6. Pan Krawczyk Ryszard 13. Pan Sołtys Dariusz Kazimierz 
7. Pan Kuryło Jacek Marian 
14. Pan Teterycz Jan Krzysztof 

Radni nieobecni: 

1 .Beata Tyrka-Stećko 

Lista obecności (Zał. Prot. Nr 1) 

Oprócz radnych w sesji udział wzięli: 

1. Pan Dariusz Szykuła - Wójt Gminy 
2. Pan Piotr Smidt - Sekretarz Gminy 
3. Pani Ewelina Droździel - Szykuła - Skarbnik Gminy 
4. Pan Marek Barcicki - Radca prawny 
5. Pani Alicja Zawiślak - Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Adamowie 
6. Pani Elżbieta Kozowicz - Grzesiuk - Inspektor ds. Finansowo - Księgowych. 
7. Pani Ewa Nogas - Podinspektor ds. Gospodarki Gruntami. 

Lista obecności osób zaproszonych, 
(Zał. Prot. Nr 2 , ) 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Rozpatrzenie wniosków o zmianę porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał rady. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 
- dyskusją 
- podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2020. 
- dyskusją 
- podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Adamów 
w roku szkolnym 2020/2021. 

- dyskusją 
- podjęcie uchwały. 

9. Informacja z realizacji funduszu sołeckiego za 2019 r. oraz o wyodrębnionych środkach na fundusz 
sołecki w budżecie gminy w roku budżetowym 2021. 

- dyskusja. 

10. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej za 2019 r. 
- dyskusja. 

11. Dyskusja w sprawie udzielenia Powiatowi Zamojskiemu pomocy finansowej w postaci dotacji celowej 
na zadania inwestycyjne: Remont drogi powiatowej Nr 3259L Suchowola - Majdan Ruszowski na odcinku 
przebiegającym przez tereny Gminy Adamów o dl. 5,3 km. 

12. Rozpatrzenie pism. 

13. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

14. Zamknięcie obrad sesji. 

Przebieg sesji: 

Ad 1. Otwarcia XV sesji VIII kadencji dokonała Pani Bożena Skiba — Przewodnicząca Rady 
Gminy Adamów. 
Na podstawie listy obecności Pani Przewodnicząca stwierdziła, że na stan 15 radnych 
obecnych jest 14, co stanowi niezbędne ąuorum do prawomocności obrad. 
Pani Przewodnicząca powitała osoby zaproszone i uczestniczące w sesji i wyjaśniła, 
że ze względów sanitarnych dzisiejsze posiedzenie odbędzie się w okrojonym składzie. 

Ad 2. Pani Przewodnicząca - poinformowała, iż projekt porządku obrad radni otrzymali 
wraz z zawiadomieniem. Zapytała, czy w sprawie porządku obrad ktoś chce zabrać głos? 
Z wnioskiem o zmianę porządku obrad wystąpił Wójt Gminy Adamów — Pan Dariusz 
Szykuła. Zaproponował, aby do porządku dodać podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia 
petycji Koalicji Polska Wolna od 5G (dodano jako 12 punkt obrad). 
Pan Wójt wyjaśnił, że 28 maja miało miejsce posiedzenie Komisji Skarg Wniosków i Petycji, która 
opracowała zgłaszany projekt uchwały. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie w sprawie nowego porządku 
obrad, jednocześnie informując, że z uwagi na awarię techniczną Pan Krawczyk głosować 
będzie ręcznie. 

Glosowanie imienne. 
Za wyrażeniem zgody na rozpatrzenie wniosku o zmianę porządku obrad głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, 
Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
Za głosowało 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 3) 
Pan Krawczyk Ryszard głosuje za wyrażeniem zgody. 
(Zał. Prot. Nr 4) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że nowy porządek obrad został uchwalony. 

Ad 3. Przewodnicząca Rady Gminy - poinformowała, że protokół poprzedniej sesji był 
do publicznego wglądu w siedzibie Urzędu Gminy oraz wyłożono go przed sesją na sali 
obrad, gdzie był również do publicznego wglądu. 

Przewodnicząca zapytała, czy do protokołu z XIV sesji VIII kadencji z dnia 
28 maja 2020 roku ktoś z radnych chce wnieść uwagi? 
Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu obrad 
z poprzedniej sesji. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem protokołu obrad z poprzedniej sesji głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, 
Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
Za głosowało 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 5) 
Pan Krawczyk Ryszard głosuje za przyjęciem protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 6) 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że protokół z XIV sesji VIII kadencji Rady 
Gminy Adamów z dnia 28 maja 2020 roku został przyjęty. 

Ad 4. Pan Wójt - złożył informację o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 7) 

Ad.5. Pan Wójt - złożył sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy podjętych 
na poprzedniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 8) 

(awaria techniczna tabletu Pana Krawczyka została usunięta) 

Ad.6 Podjecie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 
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Pani Skarbnik omówiła i przedstawiła projekt uchwały. Wskazała zasadność dokonanych 
zmian. Zaznaczyła, że zmiany w wieloletniej prognozie finansowej mają swoje 
odzwierciedlenie w uchwale budżetowej i są podyktowane koniecznością prawidłowego 
funkcjonowania gminy. 

Pan radny Dariusz Komisarczuk zapytał, czy zmiana w finansowaniu budowy oświetlenia 
ulicznego dotyczy również dróg powiatowych. 
Pani skarbnik potwierdziła zmianę w finansowaniu budowy oświetlenia ulicznego, która 
dotyczyć ma także dróg powiatowych. 

W związku z tym, iż radni nie zgłosili innych pytań oraz propozycji co do przyjmowanej 
uchwały, Pani Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
Za głosowało 14, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 9) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 10) 

Ad 7. Podjecie uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2020. 

Pani Skarbnik omówiła i przedstawiła projekt uchwały. Wskazała zasadność dokonanych 
zmian. Zaznaczyła, że zmiany wpływające na budżet, zostały omówione przy 
podejmowaniu poprzedniej uchwały. 

W związku z tym, iż radni nie zgłosili żadnych pytań oraz propozycji co do przyjmowanej 
uchwały, Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
Za głosowało 14, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr U) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 12) 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Adamów 
w roku szkolnym 2020/2021. 

Pani Skarbnik omówiła i przedstawiła projekt uchwały. Poinformowała o konieczności 
jej podjęcia, wyjaśniła sposób określenia średniej ceny jednostki paliwa oraz wskazała, kto oraz 
w jakich okolicznościach może ubiegać się o zwrot kosztów dowozu dzieci. 

W związku z tym, iż radni nie zgłosili pytań oraz propozycji co do przyjmowanej uchwały, 
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Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
Za głosowało 14, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 13) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 14) 

Ad 9. Informacja z realizacji funduszu sołeckiego za 2019 r. oraz o wyodrębnionych środkach na fundusz 
sołecki w budżecie gminy w roku budżetowym 2021. 

(Pan radny Jacek Kuryło opuszcza salę obrad) 

Pani Elżbieta Kozowicz-Grzesiuk przedstawiła informację z realizacji funduszu sołeckiego za rok 
2019 oraz o wyodrębnionych środkach na fundusz sołecki w budżecie gminy w roku 
budżetowym 2021. 
(Zał. Prot. Nr 15) 

(Pan radny Jacek Kuryło powraca na salę obrad) 

Ad 10. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej za 2019 r. 

Pani Alicja Zawiślak — Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Adamowie przedstawiła 
sprawozdanie. 
(Zał. Prot. Nr 16) 

Pan radny Jan Teterycz zapytał czy dobrze zrozumiał, że wymiar 43 godzin tj. 1,5 etatu 
jest przydzielone dwóm pracownikom i dotyczy jednego tygodnia pracy. 
Pani Dyrektor potwierdziła. 

Ad 11. Dyskusja w sprawie udzielenia Powiatowi Zamojskiemu pomocy finansowej w postaci dotacji 
celowej na zadania inwestycyjne: Remont drogi powiatowej Nr 3259L Suchowola - Majdan 
Ruszowski na odcinku przebiegającym przez tereny Gminy Adamów o dł. 5,3 km. 

Pani Przewodnicząca odczytała pismo Starosty Zamojskiego w sprawie wniosku o dofinansowanie 
z Funduszu Dróg Samorządowych zadania pn. „Remont drogi powiatowej nr 3259L Suchowola -
Majdan Ruszowski" oraz szacunkowych kosztach jego realizacji z podziałem finansowania przez 
samorządy. 
Pan Wójt Gminy Adamów poinformował, iż obecnie nie podejmujemy żadnej uchwały 
dotyczącej porozumienia ze Starostwem w związku z udziałem gminy w realizacji omawianej 
inwestycji, z uwagi na brak możliwości zabezpieczenia w budżecie na ten cel środków. 
W przypadku zawarcia porozumienia niemożliwe byłoby składanie wniosków na drogi gminne 
oraz realizację innych inwestycji. Pan Starosta odniósł się do naszych obaw ze zrozumieniem. 
Ustalono, że Powiat Zamojski złoży wniosek bez zawierania porozumienia z Gminą Adamów, 
natomiast jesienią, gdy będziemy mieli większą wiedzę, jakimi środkami dysponujemy, wspólnie 
ustalimy procentowy wkład gminy w planowanym działaniu. 
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Do tej części posiedzenia nie zadano pytań. 

Ad 12. Podjecie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Koalicji Polska wolna od 5G. 

Pan radny Jacek Kuryło przedstawił stanowisko Komisji Skarg Wniosków i Petycji. 
Wskazał, że nie ma jednoznacznych dowodów na szkodliwość pola elektromagnetycznego 
na organizmy żywe i środowisko w zakładanych natężeniach oraz zaznaczył, że Komisja 
po przeanalizowaniu stanu prawnego stwierdziła, że w tej materii musi przyjąć stanowisko 
zgodne z funkcjonującymi przepisami prawa, które dopuszczają legalne działanie sieci 5G. 
Wyraził wprawdzie zaniepokojenie możliwymi skutkami oddziaływania pola w ciągu 
kilku lat, jednakże w przekonaniu Komisji tego rodzaju obawy nie są wystarczającymi 
przesłankami, aby uwzględnić petycję. 
Podczas dyskusji, Pan radny Mirosław Lewusz stwierdził, iż nie przyjmując tego projektu 
uchwały Rada Gminy, może wyrazić swój sprzeciw, wobec technologii 5 G. 
Pan Jacek Kuryło odpowiedział, iż Komisja Skarg Wniosków i Petycji stoi na stanowisku, 
że Rada Gminy nie ma kompetencji do negowania przyjętych przez akty prawa wyższej 
rangi dopuszczalnych poziomów promieniowania. Jedyne co może zrobić to wyrazić 
swoje obawy i zaniepokojenie. Komisja w uzasadnieniu do projektu uchwały dokonała tego 
typu zapisu. 
Pan Wójt Gminy Adamów odczytał projekt uchwały proponowany przez Komisję Skarg 
Wniosków i Petycji. 

W związku z tym, iż radni nie zgłosili innych pytań oraz propozycji co do przyjmowanej 
uchwały, Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Polakowska Urszula, Skiba Bożena 
Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
Wstrzymał się: Michałuszko Tomasz 
Za głosowało 13, przeciw 0, wstrzymało się 1. 
(Zał. Prot. Nr 17) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 18) 

Ad 13. Rozpatrzenie pism. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność gminy Adamów położonej 
w obrębie Jacnia oznaczonej w ewidencji gruntów nr działki 1273. 

Pani Ewa Nogas — pracownik Urzędu Gminy przedstawiła informacje o działce. Wyjaśniła 
radnym powody dyskwalifikujące możliwość dokonania jej sprzedaży (w działce gminnej 
znajduje się część budynku osoby prywatnej). Radni bez przeprowadzania głosowania zajęli 
stanowisko, iż nie należy dokonywać sprzedaży omawianej działki. 
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Wyrażenie zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność gminy Adamów 
położonej w obrębie Bondyrz oznaczonej w ewidencji gruntów nr działki 1315. 

Pani Ewa Nogas — pracownik Urzędu Gminy przedstawiła informacje o działce. Pan radny 
Komisarczuk Dariusz omówił stan faktyczny i zarekomendował Radzie Gminy Adamów, 
aby nie sprzedawała omawianej działki. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie w sprawie wyrażenia zgody 
stanowiącej własność gminy Adamów położonej w obrębie Bondyrz oznaczonej 
w ewidencji gruntów nr działki 1315. 

Glosowanie imienne. 
Przeciw sprzedaży głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
Za głosowało 0, przeciw 14, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 19) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że Rada Gminy nie wyraziła zgody na sprzedaż 
nieruchomości. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność gminy Adamów położonej 
w obrębie Adamów oznaczonych w ewidencji gruntów nr działek 529/2,525. 

Pani Ewa Nogas — pracownik Urzędu Gminy wraz z Panem Wójtem przedstawili informacje 
o działce, rekomendując, aby działkę sprzedać. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiącej własność gminy Adamów położonej w obrębie Adamów oznaczonych 
w ewidencji gruntów nr działek 529/2,525. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem wniosku glosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
Za głosowało 14, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 20) 
Pani Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy Adamów wyraziła zgodę na sprzedaż 
nieruchomości. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność gminy Adamów położonej w 
obrębie Jacnia oznaczonej w ewidencji gruntów nr działki 1374. 

Pani Ewa Nogas — pracownik Urzędu Gminy wraz z Panem Wójtem przedstawili informacje 
o działce, rekomendując, aby działki nie sprzedać. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie w sprawie wyrażenia zgody 
stanowiącej własność Gminy Adamów położonej w obrębie Jacnia oznaczonej w ewidencji 
gruntów nr działki 1374. 
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Głosowanie imienne. 
Przeciw sprzedaży głosowali: 
Chmiel Joanna, Grela Krzysztof, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, 
Krawczyk Ryszard, Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
Za głosowało 0, przeciw 14, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 21) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że Rada Gminy nie wyraziła zgody 
na sprzedaż nieruchomości. 

Wyrażenie zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność gminy Adamów położonej 
w obrębie Bondyrz oznaczonej w ewidencji gruntów nr działki 1644/4. 

Po przeanalizowaniu infonnacji o działce Radni Gminy Adamów zdecydowali odłożyć 
rozpatrzenie wniosku do najbliższej sesji. 

Pani Przewodnicząca odczytała pismo przedsiębiorcy z miejscowości Bondyrz z prośbą o pomoc 
w wyprostowaniu kwestii przebiegu granicy jego działki oraz nieruchomości należącej do gminy. 
Z pisma wynika, że nowe podziały doprowadziły do takiego stanu, iż budynek stanowiący 
własność zainteresowanego znajduje się w części pasa drogowego, co uniemożliwia przedsiębiorcy 
otrzymywanie dotacji i dalsze rozwijanie działalności gospodarczej. 

Po analizie stanu faktycznego, dyskusji i szeregu pytań skierowanych do pana Wójta 
i do Pani Ewy Nogas, radni Gminy Adamów zdecydowali o pomocy przedsiębiorcy i wyrazili 
aprobatę dla proponowanych przez inwestora nowych granic. 

Pan Tomasz Michałuszko odczytał pismo z apelem o pomoc dla najbardziej poszkodowanych 
gmin w Województwie podkarpackim w wyniku przejścia przez ten region Polski gwałtownych 
nawałnic. 

Radni postanowili pochylić się nad formą pomocy w dalszej części posiedzenia. 

Pani Przewodnicząca odczytała pismo z Kancelarii Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, w 
którym to Biuro Dialogu i Korespondencji przekazuje do wiadomości Rady e-maile mieszkanki 
Gminy Adamów skarżącej się na stan drogi gminnej oraz zakłócanie porządku publicznego, oraz 
łamanie przepisów ruchu drogowego przez bliżej nieokreślone grupy amatorów jazdy terenowej. 

Pani Przewodnicząca poprosiła o wyjaśnienia Panią Katarzynę Słota - radną Gminy Adamów, 
mieszkankę oraz jednocześnie sołtysa miejscowości, z której wysłano pismo. 

Pani Katarzyna Słota przedstawiła stan faktyczny wspomnianej drogi, wskazując, że jest ona 
w nie najlepszym stanie. W ramach funduszu sołeckiego utwardzana jest sukcesywnie kruszywem. 
Po deszczach i nawałnicach z racji topografii terenu stan drogi pogarsza się, co jest zjawiskiem 
cyklicznym. Radna przyznała, że występuje na tym terenie problem ścigania 
się motorami i kładami. Pani Słota zawnioskowała w imieniu mieszkańców o rozpoczęcie 
w przyszłości budowy tego odcinka drogi. 

Rada Gminy Adamów uznała, iż nie posiada kompetencji ścigania wykroczeń drogowych oraz 
innych występków, natomiast droga będzie nadal utwardzana kruszywem. 

(Pan Tomasz Michałuszko opuścił na salę obrad) 
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Pani Przewodnicząca zdecydowała o powrocie do pisma w sprawie apelu o pomoc. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że jeżeli Rada Gminy Adamów zdecyduje się na pomoc w formie 
przekazania środków finansowych, to mając na uwadze stan budżetu, nie będą to duże kwoty. 
Opisując aktualną sytuację finansową, Pani Skarbnik zaznaczyła, że na stan dzisiejszy nikt nie wie 
jak, władze centralne zorganizują rok szkolny, czy będzie obowiązywał system zmianowy, przez 
kogo zostaną sfinansowane środki zabezpieczenia osobistego. Podkreśliła także, że już teraz została 
w części wykorzystana rezerwa finansowa na walkę z COVID-19, którego drugiej fali spodziewać 
można się jesienią. 

(Pan Tomasz Michałuszko powrócił na salę obrad) 

(Pan Wójt Gminy Adamów opuścił na salę obrad) 

Po przeprowadzonej dyskusji, Rada Gminy Adamów zajęła stanowisko, iż pomoc 
poszkodowanym zostanie zorganizowana w formie zbiórki rzeczowej. Rozpowszechnione zostaną 
również za pomocą strony gminy oraz lokalnego kwartalnika numerów kont, pod jakimi 
poszkodowani zbierają środki finansowe. Pan radny Jan Teterycz zobowiązał się do bezpłatnego 
przewozu darów, jeżeli dojdzie do zorganizowania zbiórek. 

Ad 14. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

Pan radny Jacek Kuryło poruszył problem bardzo dużego natężenia ruchu samochodowego 
w miejscowości Bondyrz. W okresie letnim, w rejonie, od młyna, do skrzyżowania z drogą 
powiatową, kajakarze zajmują cały pas drogowy. Od pizzerii, do sklepu chodnik zajmują 
natomiast pojazdy klientów. Mieszkańcy Bondyrza, jak i sami letnicy nie mogą 
czuć się w tym miejscu bezpiecznie. Pan radny wielokrotnie kontaktował się w tej sprawie 
z Posterunkiem Policji w Krasnobrodzie, jednakże niewiele tak naprawdę można zrobić 
ze względu na przepisy ruchu drogowego, jak i z uwagi na to, że funkcjonariuszy jest 
zbyt mało. W odczuciu Pana radnego optymalnym rozwiązaniem byłaby reaktywacja 
Posterunku Policji w Adamowie, problem można rozwiązać również poprzez postawienie 
odpowiednich znaków. Pan radny zadał także pytanie, czy zmiana organizacji ruchu może 
być pokryta z funduszu sołeckiego. 

Pani Bożena Skiba Przewodnicząca Rady Gminy Adamów również wnioskowała o zmianę 
organizacji ruchu na drodze gminnej do Czarno wody. 

Pan Radny Jan Kawałko stwierdził, że na terenie całej gminy jest kilka miejsc, 
o których zabezpieczenie wraz z koleżanką z klubu radnych „Wspólnie dla Gminy" 
wielokrotnie apelował. 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że koszty zmiany organizacji ruchu nie są wysokie, 
a zadania poprawiające bezpieczeństwo mieszkańców mogą być realizowane z funduszu 
sołeckiego. 
Pani Skarbnik zaproponowała wdrożenie działań związanych ze zmianą organizacji ruchu 
już z początkiem przyszłego roku, aby miejsca newralgiczne zabezpieczyć przed sezonem 
turystycznym. 

Pan radny Jan Teterycz zgłosił pytanie do Pana Wójta Gminy Adamów, który 
w ważnych sprawach służbowych musiał opuścić chwilowo posiedzenie. 
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0 odpowiedź w zastępstwie poproszono Pana Piotra Szmidta - Sekretarza Gminy Adamów. 

(Pan Sekretarz przybył na salę obrad) 

Pan radny Jan Teterycz pytał, dlaczego droga w Suchowoli prowadząca na pola nie została 
udrożniona i nie jest przejezdna, mimo wcześniejszych deklaracji władz gminy, które 
zobowiązały się rozwiązać ten problem? 
Pan radny również przypomniał, że kilka razy interweniował w tej sprawie i złożył oficjalne 
pismo. 
Pan Sekretarz odpowiedział, że zadań stawianych przed Grupą Gospodarczą jest bardzo 
dużo. Pracowników mamy zaś niewielu, jednak swoje obowiązki wykonują oni rzetelnie. 
Wjazd na pola, o którym mówimy, jest trudny do oczyszczenia. Nie można wjechać tam 
odpowiednim sprzętem z uwagi na skarpy. Kilka lat temu pracownicy gminy starali 
się je zniwelować. Jest to jednak ciągle trudny teren. 
W przyszłym tygodniu pracownicy powinni się tam pojawić i wszystko, co będzie 
możliwe, zostanie usunięte. 
Pan Sekretarz odniósł się również do poprzedniego wątku posiedzenia i poinformował 
zebranych, że przy zmianie organizacji ruchu należy powiadomić Starostwo Powiatowe, 
Policję i Inspekcję Ruchu Drogowego. Odpowiednie służby dokonują wizji lokalnej, 
a następnie opiniują czy wnioskowane znaki mogą być postawione. Reasumując, proces 
reorganizacji ruchu drogowego jest długotrwały. 

Pan radny Jan Teterycz pytał również, kto decyduje o tym, gdzie jest wysypywany tłuczeń 
do utwardzania na drogach gminnych. 
Pan Sekretarz odpowiedział, że ostatecznie decyduje sołtys. 

Pan radny Dariusz Komisarczuk poinformował o nieprzejezdnych drogach i uszkodzonych 
chodnikach ze swojego terenu. 
Pytał też, ile podatków i na jaką kwotę Pan Wójt umorzył w zeszłym roku. 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że w sprawozdaniu opisowym każdy z radnych posiada takie 
dane. 

Pan radny Jan Kawałko poinformował, że przy drodze powiatowej w Rachodoszczach 
ma miejsce obsuwanie się ziemi. 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że wpłynęło pismo do Urzędu Gminy informujące o planowanym 
przeglądzie gwarancyjny na tym odcinku. 
Pan radny Jan Kawałko pytał również o II etap zakładania paneli słonecznych. 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że wniosek nie otrzymał dofinansowania i jest na liście 
rezerwowej. 

Pani radna Słota Katarzyna informowała, iż wielu mieszkańców gminy zainteresowanych 
jest założeniem gazu ziemnego. 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że w tym przypadku instytucją decyzyjną jest gazownia. 

Pani radna Słota Katarzyna poprosiła o utwardzenie przy drodze Kolonia od lasu miejsca, 
gdzie, można byłoby zawrócić ciężarówką wywożącą nieczystości. 

Po przeprowadzonej dyskusji wyjaśniono również wszystkie postulowane kwestie 
1 niejasności związane z budową przyłączeń światłowodowych na trenie Gminy Adamów. 
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Ad 15. Zamknięcie obrad sesji 

Pani Bożena Skiba - Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zamknęła obrady XV sesji VIII 
kadencji Rady Gminy Adamów. 

Protokoło) 

Adam7 fczak 

P R Z E p N , I C Z Ą C A 
NY 

Nagranie obrad sesji udostępnione jest w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Adamów. 
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